

الأربعاء، 31 أيار/مايو 2023

ملخص

من الساعة 13:00 ولغاية الساعة 15:00 (بتوقيت وسط أوروبا الصيفي)

كان الشباب في طليعة مكافحة المناخ في السنوات الأخيرة. اكتسبت حركات الشباب المناخية، مثل حركة "أيام الجمعة من أجل المستقبل"، زخماً وتزايد في الوقت نفسه طلب الشباب لإضفاء الطابع الرسمي على مشاركتهم في مؤتمرات الأطراف. ومع ذلك، لا تضم جميع الوفود الوطنية في مؤتمرات الأطراف ممثلين للشباب أو تتيح لهم الفرصة لأداء أكثر من دور مراقب. وترد حاجة إلى حيّز أكبر وأقوى للمفاوضين الشباب في كل وفد وفي كل مؤتمر للأطراف.

ويروج الاتحاد البرلماني الدولي لمشاركة البرلمانات في العمل المناخي لأكثر من عقد. تحدد استراتيجية الاتحاد البرلماني الدولي للفترة 2022-2026 تغير المناخ كأحد أهداف السياسة الأربعة للمنظمة. وفي العام 2023، أطلق الاتحاد البرلماني الدولي حملة جديدة بعنوان البرلمانات من أجل الكوكب لحشد البرلمانات والبرلمانيين للعمل على حالة الطوارئ المناخية. تشجع الحملة البرلمانات على تقليص بصمتها الكربونية وتساعد على تكثيف الإجراءات لتنفيذ اتفاق باريس.

ومن أجل حشد البرلمانيين الشباب بشأن الحلول من منظور صنع السياسات، ينظم الاتحاد البرلماني الدولي جلسة الإحاطة الافتراضية السادسة من سلسلة تمكين البرلمانيين الشباب بشأن **الشباب في مفاوضات المناخ**. إن أعضاء الاتحاد البرلماني الدولي مدعوون إلى تسجيل برلماني شاب، وبرلمانية شابة للمشاركة في جلسة الإحاطة. وستتوفر الترجمة الفورية في اللغات الإنجليزية، والفرنسية، والإسبانية، والعربية.

الوثائق الأساسية:

- [خطة العمل البرلماني بشأن تغير المناخ](#)
- [البرلمانات من أجل الكوكب](#)
- [الاتحاد البرلماني الدولي، مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية \(2021\)](#)
- [حملة الاتحاد البرلماني الدولي "أنا أقول نعم للشباب في البرلمان!"](#)

Empowerment Series for Young Parliamentarians- Briefing on Youth in climate negotiations

Wednesday, 31 May 2023

Summary

13:00 to 15:00 CEST

Young people have been at the forefront of the climate fight in recent years. Youth climate movements, such as Fridays for Future, have gained momentum and simultaneously the demand by young people to formalize their participation at COPs has grown. However, not all national delegations at COPs include youth representatives or provide them with the opportunity to play more than an observer role. There is a need for more and stronger spaces for youth negotiators in every delegation and at every COP.

The IPU has promoted the involvement of parliaments in climate action for more than a decade. The IPU Strategy for 2022-2026 designates Climate Change as one of the four policy goals of the Organization. In 2023, the IPU launched a new campaign called Parliaments for the Planet to mobilize parliaments and parliamentarians to act on the climate emergency.

To mobilize young MPs on solutions from a policy-making perspective, the IPU is organizing the sixth online briefing of its Empowerment Series for young parliamentarians on Youth in climate negotiations. IPU Members are invited to register one young male and one young female parliamentarian to participate in the briefing.

Simultaneous interpretation will be available in English, French, Spanish and Arabic.

Background documents:

- [Parliamentary action plan on climate change](#)
- [Parliaments for the Planet](#)
- [IPU, Youth participation in national parliaments \(2021\)](#)
- [IPU I Say Yes to Youth in Parliament! campaign](#)